
Protokół Nr OR.IV.0051-19/08
z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego, która odbyła się 

w dniu 31 stycznia 2008 roku w Urzędzie Miasta Wodzisławia Śląskiego.

Listy obecności: radnych, przewodniczących zarządów dzielnic stanowią załącznik do protokołu. 
Rozpoczęcie obrad nastąpiło o godzinie 9,00.

Stan Rady - 21 
Obecni – 20

Ad 1. 
Otwarcie sesji i stwierdzenie jej prawomocności.

Otwarcia  XIX  sesji  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  dokonał  Pan  Lech  Litwora 
Przewodniczący  Rady  Miejskiej.  Na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  sesja  jest 
prawomocna. Następnie zapytał, czy ktoś ma jakieś uwagi do porządku obrad?
       
Radny M. Balcer poprosił o przedstawienie przez Prezydenta Miasta w punkcie 2 porządku obrad 
informacji na temat przekształcenia Służb Komunalnych Miasta.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  stwierdził,  że  radny zadane  pytanie  może ponowić  w punkcie 
wolne „głosy i  wnioski”,  jeżeli  Pan Prezydent nie  poruszy kwestii  Służb Komunalnych Miasta 
w  punkcie  2.  Następnie  poprosił  o  dokonanie  przesunięcia  w  porządku  obrad  i  przystąpienie 
najpierw do podjęcia uchwały w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego, a dopiero 
później  podjąć  uchwałę  w sprawie  ustalenia  zakresu  zadań inwestycyjnych przeznaczonych do 
realizacji przez Miasto Wodzisław Śląski w 2008 roku.

Rada  Miejska  jednogłośnie  przyjęła  proponowany  porządek  obrad  z  uwzględnieniem  ww. 
propozycji (ilość głosów: za  - 19).

Ad.2
Pan Mieczysław Kieca Prezydent Miasta złożył informację:
– o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami Rady Miejskiej w okresie od 18 grudnia 

2007 roku do 25 stycznia 2008 roku,
Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Następnie  Prezydent  Miasta  przedstawił  informacje,  które  nie  znalazły  się  w  informacji 
o działaniach podejmowanych pomiędzy sesjami:
– poinformował, iż uczestniczył w spotkaniach:

– z pracownikami Służb Komunalnych Miasta;
– z Komendantem Straży Pożarnej;
– z Jubilatami obchodzącymi 60-lat pożycia małżeńskiego;
– ze Zbigniewem Marszałkiem – prezesem Stowarzyszenia FORMA;
– z Ryszardem Błońskim w sprawie sekcji koszykówki MKS ODRA;
– roboczych redakcji Gazety Wodzisławskiej;
– zespołów  ds.  przygotowania  i  realizacji  projektów  infrastruktury  rekreacyjnej, 

drogowej;
– z Jubilatem, Panem Meisel, który obchodzi 104 urodziny;
– z Dyrektorem Koksowni w Radlinie;
– z przedstawicielami firmy ARUP w sprawie budowy Drogi Głównej Południowej;
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– z przedstawicielami firmy CRIS w sprawie rewitalizacji społecznej – projekt Nowe 
Miasto;

– z  przedstawicielami  klubów  sportowych  w  sprawie  dotacji  na  realizację  zadań 
miejskich;

– z Krzysztofem Rajem, dyrektorem Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad 
w Katowicach;

– z Dyrektorem PPZ Panią Gabrielą Adamczyk;
– z członkami Stowarzyszenia Kibiców MKS ODRA;
– z Panem Sławomirem Mocarskim z firmy “Manpower” w sprawie rynku pracy;
– z Adamem Błaszczykiem – dyrektorem Banku Zachodniego oddział w Wodzisławiu 

Śląskim;
– z Bogusławem Piotrem Śmigielskim Marszałkiem Województwa Śląskiego;
– z Małgorzatą Staś z Wydziału Rozwoju Regionalnego Urzędu Marszałkowskiego;
– z przedstawicielami firmy “WIBART” sp. z o.o.;
– z przedstawicielami Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska;
– z  Elżbietą  Bieńkowską Ministrem Rozwoju Regionalnego oraz z  Moniką Pałasz 

Dyrektorem  Departamentu  Koordynacji  Programów  Infrastrukturalnych 
Ministerstwa Rozwoju Regionalnego;

– z Miłoszem Omaską Prezesem Regionalnego Centrum Biznesu;
– z przedstawicielem formy Trollandia w sprawie możliwości form zagospodarowania 

Jarów;
– w PWiK z przedstawicielami firmy PRO-EKO w sprawie projektu skanalizowania 

Miasta w pracach przygotowawczych do aplikowania o środki unijne na kanalizację 
w ramach “Funduszu Spójności”;

– z Jubilatami ( 22 pary), którzy obchodzili 50-lecie pożycia małżeńskiego;
– z Radnymi z dzielnicy Kokoszyce w sprawie budynku przy boisku;

– poinformował, iż brał udział w:
– uroczystości związanej z przystąpieniem Polski do strefy Schengen – na „starym 

moście”,  łączącym  czeski  Bohumin  i  polskie  Chałupki,  gdzie  dokonano 
symbolicznego otwarcia granicy;

– akcji  rozwożenia  do  instytucji  miejskich  choinek  przystrojonych  przez 
przedszkolaków w ramach Bożonarodzeniowego Jarmarku;

– świątecznym spotkaniu w Komendzie Powiatowej Policji w Wodzisławiu Śląskim;
– spotkaniu świątecznym w dzielnicy Kokoszyce;
– uroczystej Mszy Św. połączonej z Wigilijką dla mieszkańców Miasta;
– wieczorze wigilijnym z mieszkańcami Miasta;
– otwarciu wystawy w MiPBP pt. „Mój przyjaciel miś”;
– spotkaniu noworocznym ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego;
– otwarciu wystawy „Anioł opiekunem sportowców”;
– spotkaniu  noworocznym  z  członkami  Automobilklubu  Śląskiego  delegatury 

w Wodzisławiu Śląskim;
– Jasełkach w ZSP nr 5;
– charytatywnym koncercie noworocznym „Czyń dobro”;
– benefisie Ilony Bazan;
– Zarządzie MZWiK;
– otwarciu wystawy “Moje Święta Bożego Narodzenia”;
– Wielkiej Orkiestrze Świątecznej Pomocy;
– posiedzeniu Zarządu Subregionu Zachodniego;
– otwarciu Biura Poselskiego Posła Marka Krząkały;
– Komisjach  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Rekreacji;  Komisji  Rewizyjnej;  Komisji 
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Ochrony Środowiska i Rolnictwa; Komisji Gospodarki Komunalnej, Komunikacji 
i Łączności, Komisji Strategii i Rozwoju Miasta; 

– wernisażu Alicji Szymczak;
– otwarciu oddziału Banku Zachodniego, jako gość honorowy;
– posiedzeniu Komisji kwalifikującej ds. wyboru dyrektora ZOZ

– ponadto:
– wręczył  nagrody  w  Turnieju  Tenisa  Stołowego  w  kat.:  szkół  podstawowych 

i gimnazjum;
– udzielił wywiadów : TV KANON, TVT Żory, “Nowiny Wodzisławskie”; TVPInfo; 

– o sposobie realizacji interpelacji radnych które wpłynęły do Prezydenta Miasta w okresie 
między 17.12.2007r. a 30.01.2008r. -  wykaz stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował Prezydentowi Miasta za przedstawienie informacji. 
Następnie poinformował,  że ewentualne pytania do przedstawionej informacji  radni  będą mogli 
zadawać w punkcie „wolne głosy i wnioski”.

Ad.3
Przedstawienie zadań inwestycyjnych przewidzianych do realizacji przez Miasto Wodzisław Śląski 
w roku 2008.
Zreferowali  Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta, J.  Szkolnicki Zastępca Naczelnika 
Wydziału Inwestycji Miejskich i Gospodarki Komunalnej.

Pan  D.  Szymczak I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  poinformował,  że  projekt  uchwały  w sprawie 
ustalenia  zakresu  zadań  inwestycyjnych  przeznaczonych  do  realizacji  przez  miasto  Wodzisław 
Śląski w 2008 roku był przedmiotem opiniowania stałych Komisji Rady Miejskiej za wyjątkiem 
Komisji Oświaty(...), Komisji Rewizyjnej, Komisji Ochrony Środowiska(...), natomiast pozostałe 
Komisje wydały pozytywne opinie do proponowanego projektu uchwały. Stwierdził,  że obecnie 
duży  zakres  zadań  jest  powierzony,  czyli  są  to  zadania  dla  których  udało  się  pozyskać 
dofinansowanie  z  organów  takich  jak  Urząd  Marszałkowski  (dot.  dróg  wojewódzkich)  oraz 
Generalnej Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad. Nadmienił, że zadania współfinansowane przez 
ww. organy są niewielkie ale mają duże znaczenie dla Miasta Wodzisławia Śląskiego. Zauważył, że 
dzięki pozyskanym dotacjom ruszają w mieście inwestycje,  które w przyszłości będą potrzebne 
Miastu, aby mogło się ono rozwijać np. Droga Główna Południowa (dotacja uzyskana z Urzędu 
Marszałkowskiego  na  opracowanie  koncepcji  programowo-planistycznej)  jako  nowy ciąg  drogi 
wojewódzkiej  nr  933.   Dodał,  że  Miasto w ramach własnych środków budżetowych nigdy nie 
byłoby w stanie zrealizować tak potężnej inwestycji, gdyż jej wartość wyniesie ok. 160 mln zł. 
Również potrzebną inwestycją jest udostępnienie strefy przemysłowej na Olszynach, udostępnienie 
terenów po byłej KWK 1 Maja. Stwierdził, że należy zwrócić uwagę na drugie zadanie, które jest 
wynikiem porozumienia  z  Generalną  Dyrekcją  Dróg Krajowych i  Autostrad  oddział  Katowice, 
a  mianowicie  współfinansowanie  kosztów  budowy  chodnika  przy  drodze  krajowej  DK  78  na 
odcinku od skrzyżowania  z  ul.  Rzeczną do granicy Miasta  Wodzisławia Śl.  z  Gminą Gorzyce. 
Powiedział,  że  pozostałe  zadania  inwestycyjne  w  Mieście  dzielą  się  na  zadania  infrastruktury 
oświatowej  i  sportowej  oraz  zadania  twardo-inwestycyjne  dotyczące  infrastruktury  drogowej 
i  elementów związanych z infrastrukturą kanalizacyjną. Zauważył,  że wśród zadań dotyczących 
infrastruktury  oświatowej  największym  zadaniem  jest  zadanie  ubiegłoroczne,  a  mianowicie 
przebudowa  i  modernizacja  Szkoły  Podstawowej  Nr  3  oraz  basenu  istniejącego  przy  szkole. 
Powiedział,  że  na  zadanie  inwestycyjne  dotyczące  przebudowy  basenu  przy  SP  Nr  3  wraz 
z rozbudową budynku szkoły również będą czynione starania o pozyskanie środków europejskich, 
ponieważ  kwota  bez  dofinansowania  jest  zbyt  duża,  aby  to  zadanie  mogło  realizować  Miasta 
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w  ramach  środków własnych.  Mówiący  wprowadził  autopoprawkę  do  załącznika  do  uchwały, 
a  mianowicie  poprosił  o  wykreślenie  z  pozycji  11 budowa parkingu wraz z  oświetleniem przy 
Kościele w Kokoszycach, słowa „projekt”, gdyż zapis ten może ograniczyć realizację inwestycji.

Pan J. Szkolnicki poprosił o dokonanie autopoprawki w pozycji nr 18 budowa ogólnodostępnego 
boiska sportowego przy Zespole Szkół Nr 3, a mianowicie zamiast Zespołu Szkół Nr 3 wpisać 
Szkoła  Podstawowa  Nr  3.  Mówiący  przeprosił  radnych  za  niedopatrzenie,  ponieważ  jest  to 
wynikiem  nie  zwrócenia  uwagi  wcześniej  na  tę  pomyłkę.  Stwierdził,  że  w  ramach  programu 
„Blisko Boisko” tylko w SP Nr 3 można zrealizować wymiarowe boisko, które będzie spełniało 
wszystkie kryteria, aby było można uzyskać środki pomocowe w ramach tego programu. Dodał, że 
z  zadania  15  przebudowa  basenu  przy  SP  Nr  3  wraz  z  rozbudową  budynku  szkoły  została 
wyłączona realizacja boiska sportowego i rozpoczęto starania o pozyskanie środków pomocowych 
na realizację boiska w ramach programu „Blisko Boisko”.
 
Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył dyskusję. 

Radna B. Bielawska stwierdziła, że jest zaskoczona zmianą placówki oświatowej w której miało 
być  realizowane  boisko  w  ramach  programu  „Blisko  Boisko”.  Powiedziała,  że  na  Komisji 
Strategii(...)  jak  również  na  Komisji  Budżetu  zostały  radnym przekazane  materiały  w  których 
widnieje zapis zadanie 18 - budowa ogólnodostępnego boiska sportowego przy Zespole Szkół Nr 3. 
Zauważyła, że na Komisji Strategii(...) zadała pytanie Panu Naczelnikowi, czy to zadanie będzie 
realizowane w ramach programu „Blisko Boisko” na co otrzymała potwierdzenie, iż to zadanie 
będzie realizowane w ramach projektu „Blisko Boisko”. Stwierdziła, że w tym przypadku trudno 
mówić o urzędniczej pomyłce ,  ponieważ zapis Zespół Szkół Nr 3 (Szkoła Podstawowa Nr 28 
i  Gimnazjum Nr 3) ewidentnie świadczy o konkretnym terenie, a na Komisjach cały czas była 
mowa  właśnie  o  tym  Zespole.  Dodała,  że  większość  radnych  doskonale  wie,  iż  problem 
ogólnodostępnego  boiska  przy  Zespole  Szkół  Nr  3  był  poruszany przez  mówiącą  od  miesiąca 
września 2007 roku, kiedy została złożona w tej sprawie przez mówiącą interpelacja, aby w ramach 
projektu  „Blisko  Boisko”  wykonać  boisko  przy  Zespole  Szkół  Nr  3,  uzasadniając  interpelację 
faktem, iż boisko to znajdowałoby się w centrum blokowiska, byłoby to boisko ogólnodostępne 
z  którego korzystałyby dzieci  z  Osiedla  Jedłownik,  XXX-lecia,  Dąbrówki  i  Piastów oraz  takie 
boisko wkomponowałoby się w koncepcję jarów. Stwierdziła również , że dwie Komisje przyjęły 
wniosek skierowany do Prezydenta Miasto dotyczący starania się o środki zewnętrzne w ramach 
programu  „Blisko  Boisko”   i  wykonania  boiska  ogólnodostępnego  przy  Zespole  Szkół  Nr  3. 
Nadmieniła, że również Prezydent Miasta udzielił pozytywnej odpowiedzi na złożoną interpelację 
w tym temacie. Następnie zacytowała fragment odpowiedzi na interpelację: "/.../ Pani propozycja 
budowy boiska, przy Zespole Szkół Nr 3 w ramach "Blisko Boisko", jest jak najbardziej zasadne, 
budowanie nowego boiska, poprawa stanu technicznego, konkretna oferta, tego typu działania będą 
zawsze  popierane  przez  władze  miasta,  problemem  jest  zabezpieczenie  w  budżecie  miasta 
środków/.../".  Stwierdziła,  że  jest  bardzo  zaskoczona  faktem,  iż  środki  będą  przeznaczone  na 
budowę boiska przy Szkole Podstawowej  nr 3.

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  powiedział,  że  omawiając  zadania  inwestycyjne  na  Komisji 
Strategii(...) zwrócono uwagę, iż w ramach programu „Blisko Boisko” realizowane będzie boisko 
przy  SP Nr  3.  Następnie  mówiący  odczytał  fragment  projektu  protokołu  z  przebiegu  Komisji 
Strategii(...) w dniu 22 stycznia br. w części dotyczącej dyskusji, w temacie zadań inwestycyjnych, 
a mianowicie „Radna B. Bielawska zapytała, czy zadanie nr 18 wiąże się z wejściem Miasta do 
programu „Blisko Boisko”? Pan J. Szkolnicki powiedział, że w związku z faktem, iż boisko przy 
SP Nr 3 zostało wyłączone z temomodernizacji szkoły wciągnięto go w program Blisko Boisko, 
gdyż spełnia wszystkie wymogi przewidziane w tym programie. Stwierdził, że również boisko przy 
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SP  Nr  10  będzie  realizowane  w  ramach  tego  programu”.  Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta 
powiedział,  że  długo  zastanawiano  się  nad  wyborem  boiska  do  realizacji  w  efekcie  czego 
zdecydowano sie na komplementarną budowę boiska zarówno przy SP Nr 10 jak i przy SP Nr 3.” 
Stwierdził, że radna B. Bielawska była jedynym radny, który interweniował w ramach programu 
Blisko Boisko. Powiedział, że pomyłka zaistniała z bardzo błahego powodu, a mianowicie zarówno 
Zespół jak i Szkoła Podstawowa mają ten sam numer, co spowodowało taką pomyłkę. Nadmienił, 
że jest rzeczą niedopuszczalną, iż taki błąd się pojawił, ponieważ gdyby od razu zapisano SP Nr 3 
to w tej chwili nie byłoby żadnej dyskusji. Powiedział, że Pani A. Chudzik II Zastępca Prezydenta 
Miasta analizowała wszystkie boiska na terenie Miasta, które spełniają wymogi programu „Blisko 
Boisko”. W związku z przeprowadzoną analizą okazało się, iż przy Zespole Szkół Nr 3 według 
wykresów terenowych boisko  mogłoby tam powstać,  jednak należałoby zlikwidować  istniejące 
boisko do koszykówki. Powiedział, że w międzyczasie udało się pozyskać od inwestora „Focus 
Park” środki na odnowienie elewacji i zdjęcie azbestu w Zespole Szkół Nr 3, a wykonany zakres 
rzeczowy  opiewa  na  kwotę  2  mln  zł,  czyli  jest  większy  niż  projekt  przedstawiany  radnym 
w  ubiegłym  roku.  Natomiast  jeżeli  chodzi  o  Szkołę  Podstawową  Nr  3  wykonana  została 
aktualizacja  kosztorysu  z  roku  2006  gdzie  kwota  kompleksowej  modernizacji  szkoły  wynosiła 
mniej niż 7 mln zł, natomiast obecnie po przeprowadzonej aktualizacji kwota wynosi ok. 9 mln zł. 
W związku z powyższym zdając sobie sprawę z faktu, iż nie uda się pozyskać tak dużej dotacji na 
termodernizację tej szkoły zdecydowano o wyłączeniu boiska i jego realizacji w ramach programu 
„Blisko Boisko”, co spowoduje obniżenie kosztów projektu termomodernizacji budynku SP Nr 3 
i urealnienie inwestycji. 

Radna B. Bielawska stwierdziła, że przypomina sobie bardzo dokładnie sytuację jaka miała miejsce 
na  Komisji  Strategii(...)  i  rzeczywiści  był  na  tej  Komisji  moment  kiedy  Pan  J.  Szkolnicki 
powiedział „Szkoła Podstawowa Nr 3”, jednak mówiąca zwróciła mu uwagę i powiedziała „Zespół 
Szkół  Nr  3”,  na  co  Pan  Szkolnicki  nie  zareagował  przecząco.  Dodała,  że  mając  materiały 
dostarczone  do  Biura  Rady  była  przekonana,  iż  Zastępca  Naczelnika  Wydziału  Inwestycji 
Miejskich  i  Gospodarki  Komunalnej  popełnia  błąd  mówiąc  „Szkoła  Podstawowa  Nr  3”. 
Powiedziała, że głosując nad projektem uchwały była przekonana, iż realizowana będzie budowa 
ogólnodostępnego boiska szkolnego przy Zespole Szkół Nr 3. Mówiąca złożyła wniosek formalny 
o  pozostawienie  do  realizacji  zadania  inwestycyjnego  pod  nazwą:  Budowa  ogólnodostępnego 
boiska sportowego przy Zespole Szkół Nr 3. 

Pani  A.  Chudzik  II  Zastępca  Prezydenta   Miasta  zwróciła  uwagę na  fakt,  iż  jeżeli  chciano by 
wybudować boisko przy Zespole Szkół Nr 3 należałoby najpierw zniszczyć boisko do koszykówki, 
dodatkowo  będzie  wymieniana  elewacja  budynku  szkoły,  która  również  spowoduje  niszczenie 
terenu wokół szkoły. Stwierdziła, że uzasadnionym jest najpierw wykonanie modernizacji szkoły 
oraz prac wokół  szkoły,  a  później  dopiero wybudować boisko.  Powiedziała,  że  obecnie będzie 
wykonywany kompleksowo remont  SP Nr  3,  a  później  powróci  się  do  tematu  boiska  Zespołu 
Szkolnego Nr 3. Mówiąca jeszcze raz przeprosiła za zaistniałą pomyłkę oraz poprosiła o przyjęcie 
proponowanej strategii, która został przyjęta dla dobra Miasta. 

Radna B. Bielawska stwierdziła, że jeżeli chodzi o boisko do koszykówki przy Zespole Szkół Nr 3 
to  trudno  go  nazwać  faktycznie  boiskiem,  ponieważ  zamiast  boiska  jest  tam  wyasfaltowana 
powierzchnia bez zaznaczonych linii, są zniszczone kosze. W związku z powyższym zauważyła, że 
przynajmniej  należałoby  odremontować  boisko  do  koszykówki.  Dodała,  że  również  nie  widzi 
powiązania budowy boiska z remontem elewacji budynku szkoły, gdyż boisko o którym mowa jest 
usytuowane  na  wysokiej  skarpie,  również  w  okolicy  szkoły  znajduje  się  obszar  gdzie  można 
składować płyty azbestowe bez obawy, iż zostanie zniszczone boisko. Zapytała, co w takiej sytuacji 
jako radna z tego terenu ma powiedzieć mieszkańcom, dzieciom w szkole gdzie jednocześnie jest 
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nauczycielem?  Stwierdziła,  że  jest  to  obszar  gdzie  mieszka  najwięcej  młodych  ludzi,  dlatego 
zasadne  jest  budowane  boiska  właśnie  na  tym  terenie.  Następnie  poprosiła  o  przegłosowanie 
zgłoszonego wcześniej wniosku formalnego. 

Radny  E.  Szczygieł  stwierdził,  że  faktycznie  radna  B.  Bielawska  ma  rację  broniąc  koncepcji 
budowy boiska w Dzielnicy Osiedle XXX-Lecia, Piastów, Dąbrówki, jednakże sytuacja SP Nr 3 
jest  bardzo  tragiczna  i  niewykonanie  remontu  tej  szkoły  może  spowodować  jej  zamknięcie. 
Powiedział, że w Dzielnicy Osiedle XXX-lecia, Piastów, Dąbrówki planuje się zagospodarowanie 
jarów  na  które  zostaną  przeznaczone  duże  kwoty,  natomiast  Dzielnica  Nowe  Miasto  również 
posiada jary, a pomimo to nie dopomina się o ich zagospodarowanie. W związku z powyższym 
mieszkańcy Dzielnicy Nowe Miasto bardzo się cieszą z faktu, iż w końcu w tej dzielnicy powstanie 
coś  nowego,  coś  z  czego  mogłaby  korzystać  młodzież.  Mówiący  zwrócił  się  do  radnych 
o  odrzucenie  wniosku  formalnego  złożonego  przez  radną  B.  Bielawską  i  przyjęcie  koncepcji 
proponowanej przez Prezydenta Miasta dotyczącej budowy ogólnodostępnego boiska sportowego 
przy SP Nr 3, a w przyszłym roku podjęcie tematu budowy ogólnodostępnego boiska przy Zespole 
Szkół Nr 3. 

Radna B. Bielawska stwierdziła, że w swojej wypowiedzi nie była przeciwna budowaniu boiska 
przy SP Nr 3.  Powiedziała, że głównie chodzi o to, aby Miasto wystartowało w ramach programu 
Blisko Boisko, gdyż można uzyskać z Ministerstwa Sportu 70% dofinansowania. Nadmieniła, że 
wystartowanie  w tym programie  nie  daje  gwarancji  pozyskania  dotacji,  zważywszy na  fakt,  iż 
w  ubiegłych  latach  zgłoszonych  było  400  projektów,  a  wybrano  tylko  100,  które  mają  być 
realizowane do roku 2012. Stwierdziła, że głównie chodzi o to, aby wystartować w tym programie, 
ponieważ w ubiegłym roku była taka możliwość a Miasto z niej nie skorzystało. Nadmieniła, że 
w związku z tym programem zaproponowała wybudowanie boiska pomiędzy Osiedlem XXX-lecia 
PRL, Piastów, Dąbrówki a Osiedlem Jedłownik, ponieważ taki projekt miałby największe szanse 
pozyskania  środków.  Powiedziała,  że  warunkiem  pozyskania  środków  jest  budowa  boiska  na 
terenach  blokowisk  lub  poprzemysłowych,  zwróciła  uwagę,  iż  Jedłownik  jest  terenem 
pokopalnianym co również jest kolejnym argumentem dlaczego tam miałoby powstać takie boisko. 

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  stwierdził,  że  należy  usystematyzować  wszystkie  niejasności, 
a mianowicie w materiałach które otrzymali radni omyłkowo wpisana została Szkoła Podstawowa 
Nr 28 i  Gimnazjum Nr 3 -  Zespół  Szkolny Nr 3,  w trakcie  dyskusji  Pan J.  Szkolnicki  zgłosił 
autopoprawkę,  którą  również  mówiący  sugerował  podczas  posiedzenia  Komisji  Strategii(...). 
Sumując  powiedział,  że  proponuje  się  autopoprawkę  zmieniającą  zapis  w  pozycji  Nr  18  czyli 
zmiana Zespołu Szkół Nr 3 na Szkołę Podstawową Nr 3. Stwierdził, że jeżeli autopoprawka nie 
zostanie  przyjęta,  wtedy  zgłoszone  zostanie  usunięcie  zadania  Nr  15  z  proponowanych  zadań 
inwestycyjnych  do  realizacji  w  roku  2008,  ponieważ  Miasto  nie  będzie  w  stanie  udźwignąć 
finansowo tak dużego obciążenia,  tym bardziej,  iż  nikt  nie  jest  pewien  czy konkursy  o  środki 
zewnętrzne zostaną wygrane przez Miasto.  Dodał,  że  nie będzie się  składało dwóch wniosków 
w  ramach  jednego  programu  w  tym  roku,  żeby  ze  sobą  nie  konkurowały.  Powiedział,  że 
zobowiązuje  się  do  wprowadzenia  w  następnej  kolejności  w  przypadku  posiadania  środków 
finansowych budowy boiska przy Szkole Podstawowej Nr 28.  Przypomniał,  że  tereny zarówno 
Zespołu Szkół Nr 3 jak i Szkoła Podstawowa Nr 3 są objęte programem rewitalizacji i te tereny 
spełniają takie same wskaźniki i wymagania, a dodatkowo w jarach o których mówi Pani Radna 
Bielawska będzie kompleksowo wykonany projekt zagospodarowania, który uwzględnia elementy 
infrastruktury sportowej. 

Radny J. Kaczyński stwierdził, że wszyscy rozumieją, że błędy się zdarzają bo jest to rzecz ludzka 
i najczęściej popełniają błędy Ci którzy ciężko pracują, bo wtedy one są bardzo widoczne. Zwrócił 
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uwagę na  fakt,  iż  skoro na  Komisji  Strategii(...)  został  już wychwycony ten  błąd,  to  dlaczego 
pracownicy Urzędu na kolejnych Komisjach nie przedstawiali kwestii omyłkowego umieszczenia 
w  materiałach  Zespołu  Szkół  Nr  3  a  nie  Szkoły  Podstawowej  Nr  3.  Dodał,  że  na  którymś 
z  posiedzeń Komisji  Oświaty(...)  zwracał  uwagę,  aby się  zastanowić  nad możliwością  rozwoju 
infrastruktury  sportowej  przy  SP Nr  3.  Następnie  poprosił,  aby  w  przyszłości  w planie  zadań 
inwestycyjnych było wyszczególnione skąd środki zewnętrzne będą pozyskiwane. Stwierdził,  że 
radni rozumieją błąd i można tylko ubolewać nad faktem, iż nie został on skorygowany między 
Komisją Strategii(...) a posiedzeniem ostatniej Komisji. 
 
Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta   stwierdził,  że  na  Komisji  Strategii(...)  nie  została  zgłoszona 
formalna autopoprawka, jedynie zasygnalizowane zostało, iż taka autopoprawka będzie zgłoszona 
na sesji.  Zauważył, że gdyby została zgłoszona na Komisji Strategii(...)  formalna autopoprawka 
musiałaby  zostać  ona  przegłosowana,  a  w  konsekwencji  musiałaby  być  przedstawiana  na 
pozostałych  Komisjach.  Dodał,  iż  ubolewa  nad  faktem,  że  na  posiedzeniu  Komisji  Budżetu  ta 
kwestia nie została zasygnalizowana. 
 
Radny  J.  Wyleżych  stwierdził,  że  niepotrzebnie  dopuszcza  się  do  prowadzenia  przepychanek 
słownych, ponieważ została zgłoszona przez Prezydenta Miasta autopoprawka do uchwały którą 
Rada Miejska może przyjąć lub odrzucić. 

Radny A. Króliczek stwierdził, że temat budowy boiska ogólnodostępnego przy Zespole Szkół Nr 3 
już  od  bardzo  dawna  się  przewija  na  Komisji  Strategii(...).  W związku  z  czym  zapytał,  czy 
Prezydent  Miasta  może  przybliżyć  ewentualny  termin,  kiedy  tym tematem  ponownie  Komisja 
mogłaby się zająć?

Przewodniczący Rady Miejskiej przystąpił do przegłosowania autopoprawek:
– wykreślenie z zadanie nr 11 - słowa projekt - autopoprawka jednogłośnie została przyjęta (ilość 

głosów: za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących się - 0),
– dokonanie korekty zadania nr 18 - wpisanie zamiast Zespołu Szkół Nr 3 - Szkoły Podstawowej 

Nr  3  -  autopoprawka  została  przyjęta  (ilość  głosów:  za  -  13,  przeciw  -  4, 
wstrzymujących się - 1).

Radna B. Bielawska zapytała,  kiedy wniosek dotyczący budowy ogólnodostępnego boiska przy 
Zespole Szkół Nr 3 zostanie wprowadzony do zadań inwestycyjnych?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że wniosek Radnej został przez władze miasta przyjęty, 
jednak  nie  jest  przeznaczony  do  realizacji  w  roku  2008.  Nadmienił,  że  tylko  w  przypadku 
znalezienia koncepcji wpięcia zadania pn. budowa ogólnodostępnego boiska przy Zespole Szkół 
Nr  3,  będzie  ono wchodziło  do  programu Blisko  Boisko lub  zostanie  zrealizowane  w ramach 
rewitalizacji jarów. Stwierdził, że nie jest w stanie odpowiedzieć na pytanie zadane przez radnego 
A.  Króliczka,  gdyż  mówiący nie  wie ile  projektów oświatowych spośród złożonych wniosków 
Wodzisławia Śl. otrzyma zewnętrzne dofinansowanie.

Radna B. Bielawska zauważyła, że w ramach programu „Blisko Boisko” z terenu Wodzisławia Śl. 
może zostać zgłoszone tylko jedno boisko.

Pan M. Kieca Prezydent  Miasta  stwierdził,  że  faktycznie w ramach programu „Blisko Boisko” 
można zgłosić  tylko jedno boisko do realizacji  z  gminy,  jednakże  obecnie Miasto oczekuje na 
ogłoszenie programu „2012 boisk na 2012 rok” ( „Boisko w każdej gminie”), dla którego nie ma 
jeszcze wytycznych. Nadmienił, że powyższy program ogłoszony został przez Premiera i dotyczyć 
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będzie najprawdopodobniej obszarów zurbanizowanych i podlegających rewitalizacji. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka stwierdził, 
że w wykazie zadań inwestycyjnych na 2008 rok doczytał się tylko jednego zadania które będzie 
realizowane w Dzielnicy Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka tj. ul. Słowiańskia. Jednakże zauważyć 
należy, iż inwestycja  na ul. Słowiańskiej jest od 2006 roku przesuwana i poza tą jedną inwestycją 
w  tej  dzielnice  żadne  inne  inwestycje  nie  są  planowane.  Stwierdził  również,  że  na  spotkaniu 
z  mieszkańcami  Karkoszki  dotyczącym  budowy  mieszkań  socjalnych  władze  miasta  obiecały 
mieszkańcom Dzielnicy, iż przed oddaniem budynku socjalnego do użytku droga na Karkoszkę 
zostanie oświetlona, jednak do tej pory nic w tym kierunku nie zostało zrobione. Powiedział, że 
były  Zastępca  Prezydenta  Miasta  Pan  R.  Zawadzki  na  jednej  z  sesji  obiecał,  iż  w  Szkole 
Podstawowej  Nr  2  zostaną  w  najbliższym  czasie  wymienione  okna,  jednak  w  wykazie  zadań 
inwestycyjnych  taka  inwestycja  nie  widnieje.  Nadmienił,  że  miał  zostać  przygotowany 
harmonogram  remontów  placówek  oświatowych  jednak  jak  do  tej  pory  Rady  Dzielnic  nie 
otrzymały takiego harmonogramu.  

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta  stwierdził, że inwestycja na ul. Słowiańskiej jest 
inwestycją wieloletnią,  gdyż kwotowo opiewa na prawie 300 tyś.  zł.  Powiedział,  że w mieście 
wdrażane będą programy związane z kanalizacją oraz niską emisją, z których w dużym stopniu 
skorzystają  mieszkańcy  Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka.  Natomiast  jeżeli  chodzi 
o  oświetlenie  drogi  dojazdowej  do  Karkoszki,  nie  zostało  to  zadanie  umieszczone  w  wykazie 
zadaniach inwestycyjnych, gdyż oświetlenie tej  drogi wiąże się z dowieszeniem kilku lamp lub 
umieszczeniem dwóch słupów i dwóch lamp więc nie jest to duża inwestycja, która musiałby się 
znaleźć w wykazie zadań inwestycyjnych miasta. 

Pani A. Chudzik II Zastępca Prezydenta Miasta powiedziała, że jeżeli  chodzi o wymianę okien 
w  SP Nr  2  to  do  końca  lutego  ma  zostać  przygotowany  plan  remontów  w  ramach  środków 
związanych z edukacją i z pewnością wymiana okien w SP Nr 2 również się tam znajdzie. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy  Jedłownik-Turzyczka-Karkoszka  zapytał, czy 
oświetlenie drogi na Karkoszkę faktycznie będzie wykonane przed oddaniem budynku socjalnego 
do użytku?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta  stwierdził, że jeżeli doświetlenie będzie finansowo 
realne do wykonania w sensie budżetowym to jego wykonanie jest realne. 

Pan L. Kolorz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Radlin II zapytał, czy inwestycja pt. „rozbudowa 
transgranicznej  sieci  ścieżek  rowerowych  w  gminach  Wodzisław  Śl.,  Godów,  Petrovice”  jest 
typową inwestycją powiatową czy miejską?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że proponowane ścieżki rowerowe nie są ścieżkami 
powiatowymi ale są to ścieżki gmin, które podpisały porozumienie w tej kwestii, a każda gmina 
realizuje ścieżkę rowerową na własnym terenie w ramach wspólnego projektu współfinansowanego 
ze środków europejskich współpracy transgranicznej w ramach programu EWT - ścieżki rowerowe 
o tematyce przyrodniczo-turystycznej i śladami historycznymi. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Ad. 4 
Podjęcie uchwał:
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a) Uchwała w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok.
            Zreferował Pan T. Bednorz Skarbnik Miasta.

Pan Skarbnik Miasta powiedział, że konieczność przesunięcia głosowania nad uchwałą w sprawie 
ustalenia  zakresu  zadań  inwestycyjnych  przeznaczonych  do  realizacji  przez  Miasto  Wodzisław 
Śląski  w  2008  roku  jest  spowodowana  tym,  iż  w  uchwale  w  sprawie  zmian  budżetu  miasta 
Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok znajduje się  kwota wolnych środków o którą zwiększa się 
zadania  inwestycyjne.  W związku z  powyższym najpierw należy  uchwalić  zmiany w budżecie 
Miasta,  a  dopiero później  wykaz zadań inwestycyjnych.  Następnie  omówił  uchwałę w sprawie 
zmian budżetu Miasta na 2008r.:
– §1  -  określa  limit  wydatków  w  latach  2008-2010  związanych  z  wieloletnim  programem 

inwestycyjnym realizowanym przez  Wydział IMiGK,
– §2 - zwiększa się dochody o kwotę 15.000 zł,
– §3 - zwiększ się przychody o kwotę 2.985.762 zł, gdzie znajdują się wolne środki w kwocie 

2.935.762 zł,
– §4 - zwiększa się wydatki o kwotę 3.000.762 zł,
– §5 - dokonuje się przeniesień między działami o kwotę 640.000 zł,
Mówiący  stwierdził,  że  w  konsekwencji  wprowadzone  zmiany  budżetu  Miasta  na  rok  2008 
spowodowały zmiany planu:
– dochodów - do kwoty 99.621.459 zł,
– wydatków - do kwoty 112.010.178 zł,
– deficyt budżetowy - do kwoty 12.388.719 zł.
Dodał,  że  uchwała  uzyskała  pozytywną  opinię  Komisji  Budżetu.  Mówiący  poprosił 
o wprowadzenie autopoprawki w  § 5 w dziale 801 - Oświata i wychowanie rozdz. 80101 - szkoły 
podstawowe- przeniesienie kwoty na budowę ogólnodostępnego boiska sportowego przy Zespole 
Szkół Nr 3 zmienić na  Szkołę Podstawową Nr 3.

Przewodniczący  Rady Miejskiej  przystąpił  do  głosowania  wniesionej  autopoprawki.  W wyniku 
głosowania autopoprawka została przyjęta (ilość głosów: za - 18, przeciw - 0, wstrzymujących się - 
2).

Uchwała Nr XIX/180/08 w sprawie zmian budżetu miasta Wodzisławia Śląskiego na 2008 rok 
została podjęta (ilość głosów: za - 19, przeciw - 0, wstrzymujących się - 1).

c. d. Ad. 3
Podjęcie  uchwały  Rady  Miejskiej  Wodzisławia  Śląskiego  w  sprawie  ustalenia  zakresu  zadań 
inwestycyjnych przeznaczonych do realizacji przez Miasto Wodzisław Śląski w 2008 roku.

Ze względu na wcześniejszą dyskusję nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XIX/181/08  w sprawie ustalenia zakresu zadań inwestycyjnych przeznaczonych do 
realizacji  przez  Miasto  Wodzisław Śląski  w 2008 roku została  podjęta  (ilość  głosów:  za  -  17, 
przeciw - 0, wstrzymujących się - 3).

c.d. Ad. 4 
Podjęcie uchwał:

b) Uchwała w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości na terenie Miasta Wodzisław 
Śląski stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną.

 Zreferował Pan J. Matyja Naczelnik Wydziału Finansowo-Budżetowego.
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Radny  A.  Króliczek  zapytał,  czy  osoby  które  rozpoczęły  już  inwestycje  również  będą  mogły 
skorzystać z tego zwolnienia oraz czy jest jakiś pomysł na rozpropagowanie tejże uchwały? 

Pan  J.  Matyja  powiedział,  że  osoby,  które  rozpoczęły  inwestycję  nie  będą  mogły  skorzystać 
z  przedmiotowego  zwolnienia,  co  wynika  z  odpowiednich  przepisów.  Dodał,  że  warunkiem 
skorzystania ze zwolnienia jest rozpoczęcie inwestycji po dniu wejścia uchwały w życie. Stwierdził, 
że uchwała zostanie przesłana do Cechu Rzemiosł i innych przedsiębiorstw, jak również zostanie 
umieszczona w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Radny A. Króliczek zapytał, co można określić jako termin rozpoczęcia inwestycji?

Pan J. Matyja powiedział,  że nigdzie w obowiązujących przepisach nie jest  napisane co należy 
rozumieć pod pojęciem terminu rozpoczęcia inwestycji czy jaką datę należy uznać jako rozpoczęcie 
inwestycji.  Stwierdził,  że  przedsiębiorca  który  chce  uzyskać  zwolnienie  musi  złożyć  wniosek, 
jednak problem będzie z przedsiębiorcami którzy rozpoczęli inwestycję przed wejściem w życie 
uchwały,  na  pewno w takich przypadkach będzie  się  szukać  wniosków, interpretacji  przepisów 
prawnych, zwracać się do Urzędu Ochrony Konkurencji i Konsumentów o pomoc, aby rozpatrzyć 
wniosek na korzyść przedsiębiorcy. 

Radny R. Szamatowicz stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej(...)  zadał 
pytanie dotyczące możliwości obniżenia progu nowych miejsc pracy związanych z nową inwestycją 
z 3 na 2. Nadmienił, że Pan Naczelnik do sesji miał się zorientować czy takie obniżenie progu 
nowych miejsc pracy jest możliwe. 

Pan J. Matyja powiedział,  że zastanawiano się nad obniżeniem nowych miejsc pracy z 3 na 2, 
jednak proponowana uchwała nie zawiera takiej zmiany, gdyż omawiana uchwała również mówi 
o tym, iż do budżetu Miasta nie będą wpływać środki z podatku, czyli pozbawia się budżet miasta 
pewnych dochodów.  W związku z  powyższym uznano,  iż  warto  wymagać  od  przedsiębiorców 
jakiegoś  wysiłku  inwestycyjnego,  dlatego  pozostaje  się  przy  zwolnieniu  przysługującemu przy 
stworzeniu 3 nowych miejsc pracy. 

Radny  R.  Szamatowicz  stwierdził,  że  jeżeli  ktoś  zatrudni  członka  rodziny,  to  można  nazwać 
to utworzeniem nowego stanowiska pracy i doprowadzeniem do sytuacji w której społeczeństwo 
może się realizować. Zapytał, czy przedsiębiorcy któremu zostanie przyznane takowe zwolnienie, 
będzie ono traktowane jako dochód przy rozliczeniu?

Pan  J.  Matyja  powiedział,  że  według  niego  zwolnienie  nie  jest  dochodem,  ponieważ  jest 
to zwolnienie podatkowe i nie stanowi to przychodu dla przedsiębiorcy. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że Wodzisław Śl. jest piątym miastem w Polsce, które 
wprowadza  takowe  zwolnienie.  Dodał,  że  większość  Miast,  które  podjęły  takową  uchwałę 
zwolnienie z tytułu nowo utworzonych miejsc pracy przysługuje od utworzenia 5 nowych miejsc 
pracy i nie dopuszcza się tak niskiego progu jak Wodzisław Śl. czyli utworzenia 3 nowych miejsc 
pracy. Stwierdził,  że pozostawiając pułap 3 nowych miejsc pracy miano na celu doprowadzenie 
do aktywizowania się rynku pracy na terenie Miasta. 

Nikt więcej nie miał pytań.

Uchwała Nr XIX/182/08 w sprawie zwolnień od podatku od nieruchomości  na terenie  Miasta 
Wodzisław Śląski stanowiących regionalną pomoc inwestycyjną została jednogłośnie podjęta (ilość 
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głosów: za - 20).
 

c) Uchwała  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  nieodpłatne  przekazanie  nieruchomości 
zabudowanej Oczyszczalnią Ścieków Karkoszka II. 

            Zreferował Pan M. Kieca Prezydent Miasta.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta  powiedział, że Oczyszczalnia ścieków Karkoszka II jest inwestycją 
prowadzoną przez 4 gminy oraz Przedsiębiorstwo Wodociągów i Kanalizacji. Stwierdził, iż należy 
zaznaczyć, że w dalszym ciągu spłaca się tą inwestycję, a poszczególne gminy mają różny stopień 
udziału finansowego w powyższej inwestycji. Powiedział, że Oczyszczalnia ścieków Karkoszka II 
jest  zintegrowaną  częścią  systemu  oczyszczania  4  gmin  aplikujących  o  fundusze  pomocowe 
w ramach Funduszu Spójności. Dodał, że zgodnie z wytycznymi Ministra Rozwoju Regionalnego, 
które  obowiązują  od  lat,  beneficjent  inwestycji  musi  być  właścicielem  całej  sieci,  którą  ma 
obejmować  Fundusz  Spójności  ze  względu  na  zachowanie  ciągu  rozliczeniowego  i  możliwość 
zachowania efektu ekologicznego. Nadmienił, że minimalny okres spłaty tak dużej inwestycji jak 
budowa  kanalizacji  przewidywana  jest  do  roku  2023.  W  związku  z  powyższym  zaistniała 
konieczność  przekazania  udziałów  częściowych  Gminy-Miasta  Wodzisławia  Śląskiego 
w  Oczyszczalni  ścieków  Karkoszka  II  do  majątku  Międzygminnego  Związku  Wodociągów 
i Kanalizacji, a następnie wniesienie ich aportem do Przedsiębiorstwa Wodociągów i Kanalizacji. 
Poinformował, że pozostałe gminy biorące udział w aplikowaniu o środki z Funduszu Spójności 
również na swoich sesjach Rad Gmin będą podejmowały decyzję o przekazaniu swoich udziałów 
w Oczyszczalni ścieków Karkoszka II m.in. gmina Radlin na sesji Rady Gminy w dniu 30.01. br. 
podjęła decyzję o przekazaniu udziału do MZWiK, gminy Wodzisław Śl., Marklowice, Gorzyce na 
sesjach w dniu 31.01.  br.  będą podejmowały decyzję  o  przekazaniu swojej części  udziałów do 
MZWiK. Nadmienił, że z informacji które posiada merytoryczne Komisje wszystkich Rad Gmin 
wydały  pozytywne  opinie  do  projektu  uchwały  dotyczącego  przekazania  części  udziałów 
w  Oczyszczalni  ścieków  Karkoszka  II  do  MZWiK.  Stwierdził,  że  wszystkie  Gminy  walczą 
w jednym celu o możliwość aplikowania o środki z Funduszu Spójności. Dodał, że jeżeli dojdzie do 
podziału udziałów MZWiK według majątku, w dalszym ciągu gminy będą dysponować procentem 
majątku jaki został przeniesiony. 

Pan S. Grzybacz Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Jedłowink-Turzyczka-Karkoszka  zapytał, co 
z  pozostałymi  gminami,  które  nie  uczestniczą  w  aplikowaniu  o  środki  z  Funduszu  Spójności, 
a należą do Międzygminnego Związku Wodociągów i Kanalizacji oraz czy te gminy stosują się do 
zapisów uchwały Zgromadzenia MZWiK nr VII/47/2001r. z dnia 24.04.2001r. w sprawie polityki 
majątkowej MZWiK na którą Pan Prezydent Miasta powołuje się w uzasadnieniu do omawianej 
uchwały?

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że nie należy zastanawiać się co robią pozostałe gminy, 
ponieważ  najważniejszy  jest  interes  4  gmin  aplikujących  o  środki  z  Funduszu  Spójności. 
Powiedział, że porządkowaniem zachowań pozostałych gmin zajmie się MZWiK, który wystąpi na 
drogę postępowania cywilnego przeciw pozostałym gminą członkowskim.  

Radny J. Wyleżych poprosił radnych o przegłosowanie proponowanej uchwały. Stwierdził, że przez 
cztery  lata  trwania  poprzedniej  kadencji  mówiący  tłumaczył  na  czym  polega  dyletanctwo 
i ignorancja poprzednich władz, które przyczyniły się do tego, iż dopiero obecnie podejmuje się 
takie a nie inne kroki. Dodał, że środki z Funduszu Spójności będą przeznaczane na budowanie 
spójnego  połączonego  systemu,  który  będzie  u  nas  funkcjonował,  gdy  jedno  przedsiębiorstwo 
będzie dysponowało całym majątkiem. 
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Pan J. Zemło Przewodniczący Zarządu Dzielnicy Zawada stwierdził, że temat ten ciągnie się od 
dłuższego  czasu,  a  władze  poprzedniej  kadencji  również  wielokrotnie  tłumaczyły  ten  temat. 
Zauważył, że dziś oddaje się majątek ale również teren Miasta, gdzie inne gminy współfinansowały 
budowę oczyszczalni ścieków. Jednakże należy zauważyć, że to Miasto Wodzisław Śl. zaciągnęło 
pożyczkę z NFOŚiGW, którą nadal jest obciążone. 

Nikt więcej nie miał pytań. 

Uchwała Nr XIX/183/08  w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przekazanie nieruchomości 
zabudowanej Oczyszczalnią Ścieków Karkoszka II została podjęta (ilość głosów: za - 18, przeciw - 
0, wstrzymujących się - 1).

d) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa. 
           Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.

Pan  J.  Nowicki  powiedział,  że  na  terenie  o  którym  mowa  w  uchwale  znajduje  się  Pomnik 
Powstańców Śląskich.  Dodał,  że  zgodnie  z  przepisami  ustawy o gospodarce  nieruchomościami 
istnieje  możliwość  dokonania  darowizny  pomiędzy  Skarbem  Państwa,  a  jednostką  samorządu 
terytorialnego  przedmiotowego  terenu,  w  celu  dokonywania  niezbędnych  napraw  i  remontów 
przedmiotowego Pomnika przez Miasto.  

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XIX/184/08  w sprawie nabycia nieruchomości stanowiącej własność Skarbu Państwa 
została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

e) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia  umowy  na  dzierżawę  części  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność 
Gminy-Miasta Wodzisławia Śl. (dot. zawarcia umowy z Panią Zenobią Jeszka).

            Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.

Pan J.  Nowicki  powiedział,  że  przedmiotowa uchwała  dotyczy  przedłużenia  umowy dzierżawy 
dotychczasowemu dzierżawcy, który korzysta z przedmiotu dzierżawy zgodnie z przeznaczeniem 
wynikającym  z  umowy  oraz  terminowo  opłaca  należny  czynsz.  Ponadto  nie  ma  innych 
zainteresowanych tym terenem.

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XIX/185/08 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy na dzierżawę części nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-
Miasta Wodzisławia Śl. została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

f) Uchwała w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu 
zawarcia  umowy  na  dzierżawę  części  nieruchomości  gruntowej  stanowiącej  własność 
Gminy-Miasta Wodzisławia Śl. (dot. zawarcia umowy z Panem Stefanem Kubik).

            Zreferował Pan J. Nowicki Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami.

Pan J.  Nowicki  powiedział,  że  przedmiotowa uchwała  dotyczy  przedłużenia  umowy dzierżawy 
dotychczasowemu dzierżawcy, który korzysta z przedmiotu dzierżawy zgodnie z przeznaczeniem 
wynikającym  z  umowy  oraz  terminowo  opłaca  należny  czynsz.  Ponadto  nie  ma  innych 
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zainteresowanych tym terenem.

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała Nr XIX/186/08 w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku przetargowego 
trybu zawarcia umowy na dzierżawę części nieruchomości gruntowej stanowiącej własność Gminy-
Miasta Wodzisławia Śl. została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 18).

g) Uchwała w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania narkomania na rok 2008”.

           Zreferowała Pani G. Durczok Kierownik Biura ds. Kultury, Sportu i Zdrowia. 

Nikt nie miał pytań.

Uchwała Nr XIX/187/08 w sprawie przyjęcia „Gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania 
problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania  narkomania na rok 2008” została  jednogłośnie 
podjęta (ilość głosów: za - 17).
 

h) Uchwała w sprawie zmiany Statutu Miasta Wodzisławia Śląskiego.
            Zreferował Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta. 

Pan D. Szymczak powiedział, że wprowadzenie insygniów jak również hejnału wymaga  zmian 
w  statucie  Miasta.  Stwierdził,  że  zmianie  ulega  §6  uchwały  Nr  XVII/160/04  Rady  Miejskiej 
Wodzisławia Śląskiego z dnia 29.01.2004r. w którym dodaje się ustęp 5 dotyczący flagi gminy oraz 
ustęp  6  dotyczący  hejnału  miasta  jakim  jest  fragment  utworu  Kamila  Staszowskiego  Missa 
Vladislaviensis napisanego z okazji 750-lecia Miasta Wodzisławia Śląskiego. 

Następnie zaprezentowano zebranym na sesji fragment hejnału. 

Pan  D.  Szymczak  poprosił  o  wprowadzenie  autopoprawki  do  uchwały  w  §2,  który  otrzymuje 
następujące brzmienie:
„/.../ Hejnał wykonywany jest codziennie w południe, tuż po godzinie 12  z budynku Pałacu przy 
ul. Kubsza 2, bądź innego miejsca wskazanego przez Prezydenta Miasta, na trąbce bądź odtwarzany 
z nagrania elektronicznego. Dopuszcza się wykonywania lub odtwarzanie hejnału Miasta w czasie 
uroczystości oraz świąt miejskich i  państwowych w innym miejscu i  o innej godzinie.  Decyzję 
o  dodatkowym wykonaniu lub odtwarzaniu hejnału podejmuje Prezydent  Miasta.  Zapis  nutowy 
hejnału określa załącznik nr 5 do statutu.”
Następnie poprosił o uwzględnienie autopoprawki. 

Pan M. Radomski mieszkaniec miasta zapytał, czy również inicjatywa ustawodawcza mieszkańców 
miasta będzie brana pod uwagę w statucie? Stwierdził, że obecnie mija rok od obietnicy złożonej 
przez  Przewodniczącego Rady Miejskiej  dotyczącej  zmiany zapisów statutu  Miasta  w zakresie 
inicjatywy uchwałodawczej mieszkańców miasta.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w dalszym ciągu trwają prace nad opracowaniem 
nowego statutu Miasta, jednakże trzeba wziąć pod uwagę trwającą w Urzędzie Miasta kontrolę 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej,  która  zakończyła  się  pod  koniec  2007  roku.  Dodał,  że 
najprawdopodobniej w miesiącu marcu 2008r. będzie prowadzona ogólna dyskusja nad propozycją 
nowego statutu Miasta. 
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Uchwała  Nr  XIX/188/08   w  sprawie  zmiany  Statutu  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  została 
jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 19).

i) Uchwała w sprawie ustanowienia logo Miasta Wodzisławia Śląskiego.
            Zreferował Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta. 

Pan D. Szymczak stwierdził, że oprócz insygniów Miejskich, Miastu potrzebne jest czytelne hasło 
i jego identyfikacja graficzna. W związku z powyższym postanowiono, iż hasło „Wodzisław Śląski 
Południowa  Brama  Polski”  wraz  z  logo  które  symbolizuje  Polskę,  zaznaczony  punkt  oznacza 
lokalizacja  Wodzisławia  Śląskiego oraz  czerwona linia  to  przebiegająca  autostrada  A1,  a  szare 
kreski  po  bokach  symbolizują  bramy.  Stwierdził,  że  logo  Miasta  będzie  silnym  elementem 
promującym Miasto na rynku krajowym jak i zagranicznym. 

Radny  W.  Szymura  poprosił,  aby  przekazać  mieszkańcom  Miasta  za  pośrednictwem  środków 
masowego przekazu co oznacza logo Miasta.

Pan D. Szymczak stwierdził, że jest to słuszna uwaga, ponieważ bardzo ważne jest aby mieszkańcy 
również promowali Miasto.

Nikt nie miał uwag. 

Uchwała  Nr XIX/189/08 w  sprawie  ustanowienia  logo  Miasta  Wodzisławia  Śląskiego  została 
jednogłośnie podjęta wraz z autopoprawką (ilość głosów: za - 17).

j) Uchwała  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz  szczegółowe 
warunki przyznawania i wypłacania nauczycielom dodatków funkcyjnego, motywacyjnego, 
za wysługę lat  i  za warunki pracy oraz innych składników wynagrodzenia w okresie od 
01.01.2008r. do 31.12.2008r.

            Zreferował Pan R. Ciesielski Naczelnik Wydziału Edukacji. 

Radna W. Kiermaszek-Lamla zauważyła, że zostało utworzonych już więcej Zespołów Szkolnych 
jednakże z zapisu § 3 w tabeli w kolumnie 2 nie wymienia się Wicedyrektorów tylko jest zapis 
Wicedyrektor szkoły podstawowej/gimnazjum. W związku z powyższym zapytała, czy nie byłoby 
wskazane dopisać Wicedyrektor zespołu szkół?

Pan  R.  Ciesielski  powiedział,  że  jeżeli  powstał  Zespół  Szkolny  to  powołuje  się  w  nim  już 
konkretnego Wicedyrektora albo gimnazjum albo szkoły podstawowej. W związku z powyższym 
wystarczy zapis Wicedyrektor szkoły podstawowej/gimnazjum.

Nie było więcej pytań. 

Uchwała  Nr  XIX/190/08   w  sprawie  ustalenia  regulaminu  określającego  wysokość  oraz 
szczegółowe  warunki  przyznawania  i  wypłacania  nauczycielom  dodatków  funkcyjnego, 
motywacyjnego,  za  wysługę  lat  i  za  warunki  pracy  oraz  innych  składników  wynagrodzenia 
w okresie od 01.01.2008r. do 31.12.2008r. została jednogłośnie podjęta (ilość głosów: za - 17).

k) Uchwała  w  sprawie  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego. 

            Zreferował Pan W. Kulej Naczelnik Wydziału Architektury i Urbanistyki.
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Pan  W.  Kulej  powiedział,  że  w  związku  z  brakiem  spójności  projektów  planów  ze  studium 
uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  miasta  zaistniała  konieczność 
dokonania zmiany studium. Dodał, że przy okazji tej zmiany, koryguje się przebieg drogi Główniej 
Południowej.  Poinformował,  że  Komisja  Strategii(...)  oraz  Komisja  Ochrony  Środowiska(...) 
wydały pozytywne opinie do przedmiotowej uchwały. 

Radny A.  Króliczek stwierdził, że nie ma uwag do brzmienia proponowanej uchwały, jednakże 
należy raz na zawsze zaprzestać popełniania błędów w podawaniu nazewnictwa części Radlina II, 
a mianowicie według uwarunkowań historycznych to co my nazywamy Radlińskie Chałupki na 
mapach widnieje zapis Radlin Górny, natomiast faktycznie Radlin Górny to część Radlina II od 
restauracji „Nad leśnicą” (tzw. Bar Gomola) w kierunku Pszowa (obecnie Parafia Św. Izydora). 
Powiedział,  że  należy  jeszcze  raz  przeanalizować  nazewnictwo  Radlina  Górnego  przy 
wykonywaniu studium. 

Pan W. Kulej powiedział, że zostanie to wzięte pod uwagę. 

Uchwała  Nr  XIX/191/08   w  sprawie  zmiany  studium  uwarunkowań  i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Wodzisławia Śląskiego (ilość głosów: za - 17).

l) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śl.,  którego  granicę  opracowania  przedstawiono  na 
załączniku graficznym do niniejszej uchwały.

            Zreferował Pan W. Kulej Naczelnik Wydziału Architektury i Urbanistyki.

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że rozpoczyna się w Mieście sferę projektowania areny 
sportowej  Wodzisławia  Śl.  zwaną Galeria  Odra,  która  ma być  w pełni  komercyjnym obiektem 
sportowym.  Należy  zaznaczyć,  że  projekt  Galerii  Odra  nie  powstały  gdyby nie  zaangażowanie 
i  upór  Pana  Krzysztofa  Swobody,  który  znalazł  atrakcyjne  miejsce  na  budowę  tego  obiektu 
a mianowicie obecny teren Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji.   Dodał, że Miasto uzyskało 
zgodę firmy P.A.NOVA projektanta koncepcji pierwszego w Polsce obiektu, który będzie łączył 
funkcje sportowe z komercyjnymi na upublicznienie tejże koncepcji. Stwierdził, że obecnie trwają 
poszukiwania inwestora, który chciałby podjąć się realizacji tejże koncepcji. Powiedział, że jest to 
pewna projekcja marzeń, ale marzenia są po to aby je realizować, zaznaczyć należy że władze 
miasta należą do ludzi odważnych, szukających nowoczesnych rozwiązań. Należy zauważyć, że 
obiekt  ten  ze  względu  na  połączenie  funkcji  sportowej  z  komercyjną,  będzie  mógł  się  sam 
utrzymać, czyli nie będzie obiektem w którego trzeba będzie ciągle wkładać pieniądze. Mówiący 
poprosi  o  podjęcie  powyższej  uchwały,  która  otworzy  możliwości  szukania  nowych  rozwiązań 
w kierunku powstania Galerii Odra.

Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że jest to wspaniała wizja.

Nikt nie miał pytań. 

Uchwała  Nr  XIX/192/08  w  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Wodzisławia  Śl.,  którego  granicę  opracowania 
przedstawiono na załączniku graficznym do niniejszej uchwały została jednogłośnie podjęta (ilość 
głosów: za - 19).

Ad 5. 
Informacji z realizacji uchwały Nr XL/399/06 Rady Miejskiej Wodzisławia Śląskiego z dnia 27 
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stycznia 2006 roku w sprawie odroczenia terminu płatności należności związanych z zajmowaniem 
lokali mieszkalnych w zasobie komunalnym miasta Wodzisławia Śląskiego za okres od 1 lipca 2007 
roku do 31 grudnia 2007 roku.
Zreferowała Pani B. Czarkowska Zastępca Naczelnika Wydziału Spraw Obywatelskich.

Pani B. Czarkowska powiedziała,  że zgodnie z uchwałą najemcy lokali  komunalnych o niskich 
dochodach  posiadający  zadłużenie  mogą  starać  się  o  zawieszenie  istniejącego  w  dniu  wejścia 
w życie  uchwały,  zadłużenia  obejmującego czynsz,  odszkodowanie  oraz  opłaty  eksploatacyjne. 
Stwierdziła, że warunkiem uzyskania odroczenia terminu płatności na trzy lata oraz umorzenia po 
tym terminie istniejącego na koniec marca 2006 roku zadłużenia jest niski dochód na 1 członka 
rodziny (504 zł brutto) oraz terminowe regulowanie należności z tytułu zajmowanego lokalu od 
miesiąca  kwietnia  2006  roku  przez  okres  36  miesięcy  tj.  do  marca  2009r.  Poinformowała,  że 
według stanu na dzień 31.12.2007r. z zawieszenia nadal korzysta 37 najemców, a łączna kwota 
zawieszonych zadłużeń to 154.413,24 zł. 

Radny  E.  Szczygieł  powiedział,  że  należy  kontynuować  realizowanie  tej  uchwały  ponieważ 
pomimo faktu, iż ta uchwała pomniejsza budżet Miasta, to jednak pozwala na udzielenie sensownej 
pomocy mieszkańcom miasta. 

Nikt więcej nie miał uwag. 

Przewodniczący Rady Miejskiej ogłosił dziesięciominutową przerwę. 

Po przerwie. 

Ad 6.
Sprawozdania z prac Komisji Rady Miejskiej za II półrocze 2007 roku (Komisji Rewizyjnej za 
okres od XII. 2006r. do XII. 2007r.).

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  sprawozdania  w  trakcie  trwania  sesji  zostały 
wyłożone  radnym  do  wglądu.  W  związku  z  powyższym  zapytał,  czy  ktoś  wnosi  uwagi  do 
przedstawionych sprawozdań. Nikt takowych nie miał, więc przystąpiono do głosowania. 

W wyniku głosowania Rada Miejska przyjęła  jednogłośnie  sprawozdania  z  prac Komisji  Rady 
Miejskiej za II półrocze 2007 roku /Komisji Rewizyjnej za okres od XII. 2006r. do XII. 2007r./ 
(ilość głosów: za - 16).

Ad 7.
Protokoły z sesji Rady Miejskiej Wodzisławia Śl., które odbyły się w dniach 8 grudnia, 15 grudnia 
i  20 grudnia 2007 r. zostały jednogłośnie przyjęte (ilość głosów: za - 16).

Ad. 8 
Wolne głosy i wnioski.

Radny  M.  Balcer  poprosił  o  przedstawienie  informacji  na  temat  przekształcenia  Służb 
Komunalnych Miasta. Następnie zapytał, czy dokonano wyboru nazewnictwa rond w Mieście oraz 
dlaczego nie wykonano utwardzenia pobocza ul. Połomskiej? Mówiący poprosił, aby jedno z rond 
nazwano imieniem Karola Wojtyły. 

Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  stwierdził,  że  podstawą  przekształcenia  SKM 
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w spółkę jest posiadanie statutu, który jest wymagany przy rejestracji spółki, a musi być na tyle 
uniwersalny  aby  zawierał  wszystkie  rodzaje  działalności,  które  SKM  prowadzi  lub  mogłyby 
prowadzić jako spółka na rzecz Miasta. Dodał również ,  że niezbędny jest  efekt wyceny, która 
będzie  prowadzona  przez  firmę  zewnętrzną  w  celu  uporządkowania  kwestii  inwentaryzacji. 
Powiedział, że będą uruchamiane przetargi na dosprzętowienie SKM, a mianowicie na zakup m.in. 
dużej śmieciarki.  Nadmieniał,  że przetarg na zakup śmieciarki zostanie ogłoszony w przyszłym 
tygodniu, również okazało się po rozmowie z firmami, iż w perspektywie 2 miesięcy sprzęt mógłby 
się znaleźć w SKM. Dodatkowo zostaną uruchomione przetargi na samochód do transportu osób 
oraz drobny sprzęt m.in. ubijarkę. 

Radny M. Balcer zapytał, kto będzie nowym Dyrektorem Służb Komunalnych Miasta?

Pan D.  Szymczak I  Zastępca Prezydenta Miasta  powiedział,  że  do czasu przekształcenia  SKM 
w spółkę Pan Janusz Ryszkiewicz będzie pełniącym obowiązki Dyrektora SKM. Natomiast jeżeli 
chodzi o nazewnictwo rond, to do Urzędu Miasta wpłynęło kilkadziesiąt propozycji, które będzie 
rozpatrywał  powołany  przez  Prezydenta  Miasta  zespół.  Następnie  powiedział,  że   utwardzenie 
pobocza ul. Połomskiej w dalszym ciągu jest realizowane. 

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  zaprosił  na  salę  obrad  dzieci  ze  Szkoły  Podstawowej  Nr  16 
w Zawadzie, które przekazały radnym rzeźby aniołków z masy solnej wykonane przez dzieci z całej 
Polski w ramach  VIII ogólnopolskiego konkursu  na rzeźbę aniołka z masy solnej.

Pani  B.  Świerczek-Tront  nauczycielka  ze  SP Nr  16  przywitała  zgromadzonych  na  sesji  Rady 
Miejskiej. Powiedziała, że w dniu 31.01.2008r. kończy się VIII Ogólnopolski konkurs na rzeźbę 
aniołka  z  masy  solnej  na  który  zostały  nadesłane  1021  aniołki  z  masy  solnej  z  całej  Polski. 
W  związku  z  powyższym  dzieci  Szkoły  Podstawowej  Nr  16  chciałby  obdarować  radnych 
aniołkami.  Nadmieniła,  że  organizowanie  takiego  konkursu  to  promocja  zarówno  szkoły  jak 
i całego Miasta Wodzisławia Śląskiego. Stwierdziła, że dzieci od 8 lat bardzo chętnie uczestniczą 
w  konkursie,  a  rzeźby  biorące  udział  w  konkursie  są  następnie  licytowane  w  ramach  akcji 
„Obudźmy anioła dobroci” dla dzieci z hospicjum w Mysłowicach. 

Przewodniczący Rady Miejskiej serdecznie podziękował za taką inicjatywę. Poprosił o przekazanie 
podziękowań Pani Dyrektor. Powiedział, że dobrym mottem przy tej okazji są słowa Bruno Ferrero: 
„Wszyscy jesteśmy aniołami, ale z jednym skrzydłem i możemy latać, możemy wznieść się, ale pod 
jednym warunkiem, jeżeli obejmiemy drugiego człowieka. ” .

Następnie przystąpiono do dalszej dyskusji. 

Radna T. Rybka stwierdziła, że od spotkania na terenie Oś. 1 Maja w dniu 18.12.2007r. na którym 
poruszano  kwestię  działalności  firmy  „Zielony  Śląsk”  upłynęło  już  trochę  czasu.  Nadmieniła, 
że  jako radna,  która  mieszka,  żyje  w tym środowisku prawie  codziennie  jest  atakowana przez 
mieszkańców Osiedla,  że   działalność firmy w dalszym ciągu jest  na tym terenie prowadzona, 
jednakże  obecnie  transport  samochodów  ciężarowych  odbywa  się  głównie  nocą.  Powiedziała, 
że  samochody  ciężarowe  są  bardzo  zanieczyszczone,  dodatkowo gubią  substancje  przewożone. 
Zapytała,  czy  Samorządowe  Kolegium  Odwoławcze  w  Katowicach  podjęło  już  jakieś  kroki 
zmierzające do zakończenia trwającej gehenny mieszkańców Osiedla, a w szczególności bloków 
usytuowanych przy byłej Kopalni 1 Maja?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta podkreślił, że w miesiącu grudniu 2007r. odbyła się 
trzydniowa  kontrola  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska  na  terenie  działalności 
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firmy „Zielony  Śląsk”,  która  została  przeprowadzona  z  inicjatywy radnych oraz  władz  miasta. 
W wyniku powyższej kontroli WIOŚ skierował do SKO sugestię o uchylenie decyzji pozwalającej 
na prowadzenie tego typu działalności. Stwierdził, że po przeprowadzonej rozmowie z inspektorem, 
który  zajmuje  się  tą  kwestią  w  SKO  uzyskano  odpowiedź,  iż  władze  miasta  mają  osobiście 
interweniować i  rozmawiać na temat maksymalnego skrócenia terminu zajęcia stanowiska przez 
SKO w tym temacie. Mówiący potwierdził, że  nie powinno być żadnych opóźnień w załatwieniu 
tej sprawy. 

Radna T.  Rybka zapytała,  czy Pan M. Szadurski  Wiceprezes firmy Zielony Śląsk czyni  jakieś 
starania dotyczące przeniesienia działalności firmy na teren na ul. Marklowickiej?

Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  powiedział,  że  została  złożona  dokumentacja 
uzupełniająca przez firmę Zielony Śląsk. Stwierdził, że pierwotna umowa dzierżawy terenu po byłej 
KWK 1 Maja przez firmę Zielony  Śląsk była na 3 lata, jednakże aneksem okres dzierżawy został 
skrócony do końca lipca 2008r.

Radny  R.  Zalewski  zauważył,  że  w  przypadku  zakończenia  działalności  firmy  Zielony  Śląsk 
na  terenie  po  byłej  KWK 1 Maja  i  przeniesienia  jej  na  teren  przy  ul.  Marklowickiej  problem 
w dalszym ciągu będzie istniał. 

Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  stwierdził,  że  nie  ma  mowy  o  przeniesieniu 
problemu  na  teren  przy  ul.  Marklowickiej,  a  jedynie  mowa  jest  o  przeniesieniu  działalności. 
Zauważył, że głównym problemem na Oś. 1 Maja był stan dróg, którymi poruszały się samochody 
ciężarowe   oraz  doprowadzanie  do  pylenia  w  porze  suchej,  natomiast  w  czasie  opadów  do 
zabłocenia dróg,  czego wynikiem jest  również stan dróg wewnętrznych kopalni.  Nadmienił,  że 
jedynym rozsądnym rozwiązaniem było w momencie pojawienia się protestów mieszkańców Oś. 1 
Maja przeniesienie działalności firmy Zielony Śląsk na ul. Marklowicką. 

Radny R. Zalewski stwierdził, że znając osiągnięcia Pana M. Szadurskiego można powiedzieć, że 
kpi z samorządu, działając w dotychczasowy sposób. Zapytał, czy w ogóle nie należy zaprzestać tej 
działalności na terenie gminy?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta stwierdził, że wszyscy wiedzą, iż działalność ta nie 
jest prowadzona w sposób rozsądny. Powiedział,  że bazując na protokole pokontrolnym WIOŚ, 
który stwierdza konkretne niezdolności w zakresie prowadzonej działalności oraz który formułuje 
konkretne zalecenia dla przedsiębiorcy. Dodał, że przeniesienie działalności firmy Zielony Śląsk na 
ul.  Marklowicką  spowoduje  o  wiele  mniejsze  oddziaływanie,  gdyż  nie  znajduje  się  tam żadna 
zabudowa  wielorodzinna  czy  jednorodzinna.  Stwierdził,  że  jeden  z  zarzutów   WIOŚ  dotyczył 
konieczności  wydawania  decyzji  w o  wiele  dłuższym trybie,  który  również  będzie  obejmował 
raport oddziaływania na środowisko. 

Radny E.  Szczygieł  stwierdził, że również radni z Marklowic interesują się tematem przeniesienia 
działalności firmy Zielony Śląsk na ul. Marklowicką. Dodał, że powinno się miasto chronić przed 
wprowadzaniem na jego teren tego typu działalności. 

Radny  Cz.  Rychlik  zapytał,  do  kiedy  Pan  S.  Kulpa  będzie  pełniącym  obowiązku  Dyrektora 
Muzeum oraz kiedy zostanie ogłoszony konkurs na Dyrektora Muzeum?

Pan  M.  Kieca  Prezydent  Miasta  powiedział,  że  nie  udało  się  ogłosić  konkursu  na  Dyrektora 
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Muzeum w roku 2007 ze względu na mnogość konkursów. Dodał, że obecnie został już ogłoszony 
konkurs  na  Dyrektora  Muzeum,  a  ogłoszenie  znajduje  się  w  Biuletynie  Informacji  Publicznej 
Urzędu Miasta Wodzisławia Śląskiego. Nadmienił, że ma nadzieję, iż konkurs zostanie pozytywnie 
rozstrzygnięty.  Natomiast  Pan  S.  Kulpa  będzie  pełniącym  obowiązki  Dyrektora  Muzeum 
maksymalnie do końca I kwartału 2008r. czyli do rozstrzygnięcia konkursu. 

Pan  M.  Radomski  mieszkaniec  miasta  zapytał,  czy  mieszkańcy  miasta  ponoszą  jakieś  koszty 
związane z  segregacją odpadów?

Pan D. Szymczak I Zastępca Prezydenta Miasta powiedział,  że obecnie ze strony SKM nie ma 
takich opłat, natomiast z posiadanych informacji mówiący wie, iż inne firmy takie opłaty pobierają. 

Pan M. Radomski mieszkaniec Miasta zapytał, czy są plany wprowadzenia takowych opłat przez 
SKM?

Pan  D.  Szymczak  I  Zastępca  Prezydenta  Miasta  powiedział,  że  została  opracowana  zmiana 
Regulaminu  utrzymania  porządku  i  czystości  na  terenie  miasta.  Dodał,  że  Regulamin  został 
przedstawiony  merytorycznym  Komisją  Rady  Miejskiej  a  następnie  w  miesiącu  lutym  będzie 
przedstawiony jako projekt uchwały do opiniowania. Stwierdził, że efektem zmian regulaminu na 
pewno będą zmiany działania wszystkich firm na terenie gminy.  Natomiast regulamin nie wpływa 
i nie  może wpływać na kwestię pobierania opłat, czyli gmina nie może narzucać przewoźnikom 
ceny za odobór woków z posegregowanymi odpadami.  

Radny  E.  Szczygieł  poprosił,  aby  przy  pomniku  Powstańców  Śląskich  usytuować  tablicę 
zakazującą parkowania tam samochodów.

Pan M.  Kieca  Prezydent  Miasta  powiedział,  że  nie  ma konieczności  stawiania  kolejnej  tablicy 
„zakaz  parkowania”  ponieważ  Straż  Miejska  w  okolicy  Pomnika  znajduje  się  bardzo  często 
i blokuje koła samochodów tam stojących. Jednakże zauważyć należy, iż najczęściej parkują tam 
pracownicy Sądu, a jak wiadomo sędziego chroni immunitet, czyli Straż Miejska nie może założyć 
na koło samochód sędziego blokady. W związku z powyższym Straż Miejska może jedynie prosić 
sędziów, aby nie stawiali tam samochodów, z tych rozmów są sporządzane notatki jednak my nie 
jesteśmy w stanie nic więcej z tym zrobić. Powiedział, że zwróci się do Prezesa Sądu Rejonowego, 
aby porozmawiał z sędziami i uprzejmie ich poprosił, aby nie parkowali swoich samochodów na 
tym terenie. 

Radny E. Szczygieł stwierdził, że jeżeli w dalszym ciągu będą tam pozostawiane samochody złoży 
wniosek o zamontowanie słupków. 

Radna  T.  Rybka  zapytała,  czy  istnieje  możliwość  zmobilizowania  strażników  miejskich,  aby 
sprawdzili kwity wywozu nieczystości z posesji prywatnych? Dodała, że z posiadanych informacji 
wie, iż takie kontrolne nie są dokonywane. Zauważyła, że często się zdarza, iż ścieki z prywatnych 
posesji są odprowadzane do rowów przydrożnych np. na ul. Batalionów Chłopskich w Dzielnicy 
Wilchwy. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta stwierdził, że temat przeprowadzenia kontroli prywatnych posesji 
pod względem przestrzegania regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta przez 
Straż Miejską był tematem bardzo burzliwej dyskusji Komisji Ochrony Środowiska(...). Dodał, że 
na  wniosek  tejże  Komisji  Komendant  Straży  Miejskiej  został  zobowiązany  do  sporządzenie 
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harmonogramu kontroli prywatnych posesji w zakresie utrzymania czystości prowadzonych przez 
rewirowych i taki harmonogram został przekazany komisji. Poinformował, że Urząd Miasta jest 
w trakcie opracowywania nowego regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie miasta, 
który pozwoli wyjaśnić wiele kwestii spornych. Stwierdził, że Straż Miejska na terenie miasta jest 
obciążona licznymi zadaniami, w związku z czym Komendant Straży Miejskiej otrzymał zgodę na 
zwiększenie ilości patroli pieszych. 

Pan  A.  Szydłowski  mieszkaniec  Miasta  zapytał,  czy  w  związku  z  nowelizacją  regulaminu 
utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie  miasta  przewiduje  się  przeprowadzenie  konsultacji 
społecznej? 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta  stwierdził, że zapisy nowego regulaminu powodują dochodzenie 
do pewnych standardów, które obowiązują w większości  Miast.  Powiedział,  że każdy obywatel 
Miasta, który chciałby brać udział w omawianiu tego regulaminu na merytorycznej Komisji może 
wcześniej zgłosić się do Przewodniczącego danej Komisji,  który wyraża zgodę na uczestnictwo 
osób  z  zewnątrz  w  obradach  Komisji  i  na  tych  Komisjach  zgłosić  własne  uwagi.  Dodał,  że 
dodatkowych konsultacji nie przewiduje się. 

Radny M. Balcer stwierdził, że od 1995r. toczy się sprawa odwodnienia ul. Batalionów Chłopskich, 
która w dalszym ciągu nie jest załatwiona. Dodatkowo zauważył, że od 2000r. jest propozycja SRK 
iż zajmie się powyższą sprawą wraz z odwodnieniem ul. Armii Ludowej.

Radny H.  Kubica podziękował Panu Prezydentowi za pomoc przy stworzeniu tzw. „azyli” dla 
pieszych w Zawadzie. Następnie poprosił o doświetlenie tychże „azyli”. 

Pan M. Kieca Prezydent Miasta powiedział, że temat który poruszał radny M. Balcer został ujęty 
w porozumieniu zawartym ze szkodami górniczymi w maju 2007r. W związku z faktem, iż firma 
która miała to wykonać nie zdążyła w roku 2007 i oczyści to zalewisko do października 2008 roku. 
Następnie  powiedział,  że  kwestia  oświetlenia  „azyli”  w  Zawadzie  zostanie  zgłoszona 
w Wojewódzkim Zarządzie Dróg. Dodał również , że będą czynione starania o utrzymanie czystości 
na tych „azylach”.

Przewodniczący  Rady  Miejskiej  poinformował,  że  zakończyła  się  w  Urzędzie  Miasta  kontrola 
Regionalnej  Izby  Obrachunkowej  w  Katowicach,  został  sporządzony  protokół  RIO 
z przeprowadzonej kontroli i przekazany wraz z wnioskami pokontrolnym Prezydentowi Miasta. 
W związku z powyższym istnieje możliwość zapoznania się z protokołem pokontrolnym w Biurze 
Rady Miejskiej lub na stronie internetowej www.katowice.rio.gov.pl.

Nikt więcej nie zabrał głosu.

Ad 9.
Przewodniczący  Rady  Miejskiej  stwierdził,  że  porządek  obrad   18  sesji  został  wyczerpany 
i zamknął obrady o godz. 12,30.

Protokołowała:
Zuzanna Rduch Wydział Organizacyjny.  

Przewodniczący
Rady Miejskiej

Wodzisławia Śląskiego
Lech Litwora
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